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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Kövér László
az Országgyű lés elnöke részére

Helyben

Írásbeli kérdés
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Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy űlésrő l szóló 2012 .
évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ől
szóló 10/2014. (II . 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdésére, az alábbi kérdést kívánom
benyújtani a Kormány tagjainak feladat- és hatásköréről szóló 152/2014 . (VI. 6.) Korm .
rendelet 48 .§ 3 . pontja szerinti feladatkörében eljáró Balog Zoltán Emberi Erőforrások
Minisztériumot vezető miniszterhez ,

„Hepatitis járvány Borsodban?”

címmel . A választ írásban kérem.

Tisztelt Miniszter Úr !

Egy hírportálon jelent meg, hogy tömegessé vált a fertőző májgyulladás (Hepatitis-A) Borsod-

Abaúj-Zemplén megyében, egy év alatt hússzorosára n őtt a megbetegedések száma. A hírportálnak
nyilatkozó infektológus szakember szerint tavaly már 1200 esetet regisztráltak az észak -

magyarországi régióban, úgy véli, a számok tekintetében már járványról beszélhetünk . A sajtó
megkereséseire az Állami Népegészségügyi Tisztiorvosi Szolgálatot (ÁNTSZ) érdemben nem
reagált . Úgy tűnik, az ÁNTSZ-nek fogalma sincs, mit történik Borsodban .
Már tavaly ősszel megjelent, hogy a megyében megnőtt a lázzal, hasfájással és sárgasággal járó
fertőző máj gyulladásos betegek száma. Akkor azt mondták, hogy az év első felében, az előző év

azonos időszakához képest csaknem megháromszorozódott a Hepatitis-A vírussal fertőződtek

száma Borsodban. A megyei kormányhivatal népegészségügyi szakigazgatási szervének adata i
szerint szeptember 30-ig összesen 238 esetet regisztráltak, ezen belül Miskolcon 39-et .

Ugyanakkor máshol azt lehetett olvasni, hogy Asztalos Ágnes megyei tisztifőorvos tájékoztatása
szerint tavaly 466 hepatitises beteget, főleg 14 év alatti gyerekeket kezeltek a borsod megye i
kórházakban . Azt is mondták, hogy oltóanyagból nincs hiány, a hatóság megtette a fertőzés

továbbterjedésének megel őzésére a szükséges intézkedéseket . A korábbi évekhez képest pedig nem

hússzorosára, hanem két és félszeresére nő tt a fertőzött betegek száma . Ennek ellenére Papp Tibor ,

a miskolci Semmelweis Kórház infektológiai osztályának vezet ője is azt állította: a megyében

járványhelyzet alakult ki .



A szakemberek már tavaly novemberben is hangsúlyozták : nem csupán Borsod megyében, de
országosan is nőttek az esetszámok. Az Országos Epidemiológiai Központ tájékoztatója szerint a

2013-as adatokhoz képest tavaly több mint háromszorosára n őtt a fertőzöttek száma az egés z
országban .

A Hepatitis-A vírus széklettel szennyezett kézzel, szennyezett tárgyakkal, szennyezett étellel-italla l
terjed, a fertőzés továbbterjedése az alapvető higiénés rendszabályok betartásával megelőzhető .

Mindezek miatt kérdezem :
• Mennyien betegedtek meg fert őző májgyulladásban (Hepatitis A) 2010-ben, 2011-ben ,

2012-ben, 2013-ben és 2014-ben országosan és az egyes megyékben ?
• Mi az oka a járványszerű megbetegedéseknek?
• Mit tesz a kormány annak érdekében, hogy megfékezze a fert őző betegség kialakulását?

• Miért nem reagál az ÁNTSZ a sajtó járvánnyal kapcsolatos kérdéseire?
• Mikor látják be végre, hogy a szegénység milyen súlyos problémákat tud okozni, és hog y

például nem kellene a segélyek megvonásával tovább rontani a helyzetet ?

Várom megtisztel ő válaszát !

Budapest, 2014 . január 27 .

Bang i é Borbély Ildi
országgyűlési képviselő
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